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Rada Powiatu Leszczyńskiego 

Protokół nr 1/2024 
z LXXVIII Sesji w dniu 17 stycznia 2024 roku 

Obrady rozpoczęto 17 stycznia 2024 roku o godz. 13:00, a zakończono o godz. 13:46 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

Obecni: 
1. Wojciech Antoniak 
2. Marcin Barczyk 
3. Grzegorz Brzeskot 
4. Józef Buszewicz 
5. Halina Florek 
6. Irena Grobelna 
7. Rafał Jagodzik 
8. Stanisław Kasperski 
9. Remigiusz Leciejewski 
10. Karol Lis 
11. Stanisław Matuszewski 
12. Wiesława Małycha 
13. Karol Neumann 
14. Jan Sobczak 
15. Jan Szkudlarczyk 
16. Tomasz Szulc 
17. Jolanta Zamiatała 

Nieobecny na posiedzeniu był radny Marcin Barczyk. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości, stanowią załączniki nr 1-3 do 
protokołu.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie LXXVIII Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego otworzył i powitał zebranych 
gości Przewodniczący Rady Jan Szkudlarczyk. Poinformował, że w Sesji uczestniczy 
15 radnych,co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Prowadzący poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu, obrady Sesji Rady 
nagrywane są na nośniku elektronicznym. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił projekt porządku posiedzenia LXXVIII Sesji. 

Radni pytań i uwag nie zgłosili.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad.  

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15)  

Wojciech Antoniak, Grzegorz Brzeskot, Józef Buszewicz, Halina Florek, Irena 
Grobelna, Rafał Jagodzik, Stanisław Kasperski, Karol Lis, Remigiusz Leciejewski, 
Wiesława Małycha, Stanisław Matuszewski, Jan Szkudlarczyk, Jan Sobczak, Tomasz 
Szulc, Jolanta Zamiatała 

NIEOBECNI:  (2)                             
Marcin Barczyk, Karol Neumann                                                                                                                  

Rada Powiatu Leszczyńskiego, jednomyślnie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z LXXVII Sesji w dniu 21 grudnia 2023 roku.  

Przewodniczący Rady przedstawił projekt protokołu z LXXVII Sesji w dniu 21 grudnia 
2023 roku.  

Radni pytań i uwag nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt protokołu z LXXVII Sesji w dniu 
21 grudnia 2023 roku.     

Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z LXXVII Sesji w dniu 21 grudnia 2023 roku. 
 
Wyniki głosowania: 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15)  

Wojciech Antoniak, Grzegorz Brzeskot, Józef Buszewicz, Halina Florek, Irena 
Grobelna, Rafał Jagodzik, Stanisław Kasperski, Karol Lis, Remigiusz Leciejewski, 
Wiesława Małycha, Stanisław Matuszewski, Jan Szkudlarczyk, Jan Sobczak, Tomasz 
Szulc, Jolanta Zamiatała 

NIEOBECNI:  (2)                             
Marcin Barczyk, Karol Neumann                                                                                                                  

Rada Powiatu Leszczyńskiego, jednomyślnie 15 głosami „za” przyjęła protokół z 
LXXVII Sesji w dniu 21 grudnia 2023 roku.                         
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4. Sprawozdanie o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

Do trwających obrad dołączył radny Karol Neumann.  

Starosta Leszczyński Jarosław Wawrzyniak omówił na jakim etapie są ogłoszenia 
przetargowe, do kiedy przewidziane są remonty dróg, wskazał przeznaczenie środków 
pieniężnych z funduszy samorządowych i inwestycji lokalnych. Ponadto poinformował 
radnych o inwestycjach dot. przebudowy dróg na terenie Powiatu Leszczyńskiego. 

Starosta Leszczyński poinformował o załamaniu się krawędzi jezdni na drodze 
powiatowej Osieczna - Goniembice. W chwili obecnej trwa analiza dokumentacji 
związanej z tą budową. Droga została zamknięta dla ruchu pojazdów. Temat jest 
bardzo trudny zarówno po stronie wykonawcy jak i Zarządu Powiatu. Starosta 
zaznaczył, że Zarząd Powiatu chciałaby znaleźć takie rozwiązanie, które najszybciej 
przywróci ruch dla pojazdów na tej drodze.  

Ponadto Starosta poinformował o zakończeniu inwestycji przebudowy mostu na 
odcinku Brenno-Miastko. Inwestycja została odebrana. W chwili obecnej trwają prace 
związane z uzyskaniem pozwolenia na użytkowanie. Wszystkie niezbędne dokumenty 
zostały złożone u Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowalnego. Zarząd Powiatu 
ma nadzieję, że w najbliższych dniach inwestycja zostanie odebrana przez 
Powiatowego Inspektora i zostanie wznowiony ruch na drodze powiatowej Brenno- 
Miastko. 

Starosta ponadto poinformował, że jeśli tylko aura pogodowa na to pozwoli rozpocznie 
się budowa ciągu pieszo-rowerowego od ronda w Łoniewie  do DK12. Dofinansowanie 
tej inwestycji to aż 80%. Inwestycja będzie wykonywana przez firmę NODO z Leszna.  

Kolejna inwestycja, która czeka na rozpoczęcie to przebudowa drogi w Gronówku, 
którą będzie wykonywała firma Infrakom z Kościana. Rozpocznie się także w 
najbliższym czasie przebudowa ulicy Grotnickiej we Włoszakowicach. 

Starosta przekazał także informację o bardzo korzystnych ofertach między innymi na 
przebudowę drogi w Wojnowicach w kierunku powiatu kościańskiego oraz na 
przebudowę drogi Dąbcze-Maruszewo. 

Starosta poinformował także o rozstrzygnięciu Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w kwestii konieczności przeprowadzenia raportu ochrony środowiska 
projektu drogi Zbarzewo-Krzyżowiec, które miało także wpływ na projekt przebudowy 
drogi z Wijewa przez Potrzebowo do granicy powiatu wschowskiego. Samorządowe 
Kolegium Odwoławcze uchyliło decyzję Wójta Gminy Włoszakowice przekazując 
sprawę do ponownego rozpatrzenia. Uzasadnienie, które zostało zawarte w tej decyzji 
nie do końca przesądza o tym, że raport środowiskowy będzie potrzebny.  

Pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Sprawozdanie o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik 
numer 4 do protokołu.  

5. Podjęcie uchwały  w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 
Komisji Rewizyjnej w 2023 roku. (DRUK NR 453) 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej oraz pozytywnie 
przez nią zaopiniowany. 
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Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Kasperski, który 
poinformował, że w okresie sprawozdawczym odbyło się 6 posiedzeń Komisji 
Rewizyjnej. W wyniku przeprowadzonych czynności kontrolnych w poszczególnych 
jednostkach dotyczących zasadności i celowości ponoszonych wydatków, stosowania 
procedur w zakresie udzielenia zamówienia publicznego, dokonanej analizy faktur 
Zespół Kontrolny Komisji nie wniósł uwag. Wszystkie protokoły z przeprowadzonych 
kontroli przez Komisję Rewizyjną były przedstawione Radzie Powiatu Leszczyńskiego 
oraz pozytywnie przez nią zaopiniowanie. Założony plan pracy kontroli na 2023 rok, 
został w całości wykonany przez Komisję Rewizyjną. 

Pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia 
sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej w 2023 roku.    

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji 
Rewizyjnej w 2023 roku.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 

Wojciech Antoniak, Grzegorz Brzeskot, Józef Buszewicz, Halina Florek, Irena 
Grobelna, Rafał Jagodzik, Remigiusz Leciejewski, Karol Lis, Stanisław Kasperski, 
Wiesława Małycha, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Jan Szkudlarczyk, Jan 
Sobczak, Tomasz Szulc, Jolanta Zamiatała 

NIEOBECNI (1)                                                                                                                           
Marcin Barczyk                                                                                                          

Rada Powiatu Leszczyńskiego, jednomyślnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej.   

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej 
stanowi załącznik numer 5 do protokołu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego, 
ustalenia specjalności i form kształcenia oraz maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2024 roku. (DRUK NR 
454) 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu, Planowania i 
Rozwoju oraz Komisji Spraw Społecznych.  

Pytań i uwag radni nie zgłosili.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
dofinansowania doskonalenia zawodowego, ustalenia specjalności i form kształcenia 
oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2024 roku.     

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego, ustalenia 
specjalności i form kształcenia oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie nauczycieli w 2024 roku.   

Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 

Wojciech Antoniak, Grzegorz Brzeskot, Józef Buszewicz, Halina Florek, Irena 
Grobelna, Rafał Jagodzik, Remigiusz Leciejewski, Karol Lis, Stanisław Kasperski, 
Wiesława Małycha, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Jan Szkudlarczyk, Jan 
Sobczak, Tomasz Szulc, Jolanta Zamiatała 

NIEOBECNI (1)                                                                                                                           
Marcin Barczyk                                                                                                          

Rada Powiatu Leszczyńskiego, jednomyślnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego, ustalenia specjalności i form 
kształcenia oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli 
w 2024 roku.    

Projekt uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego, ustalenia 
specjalności i form kształcenia oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie nauczycieli w 2024 roku stanowi załącznik numer 6 do protokołu.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie 
Włoszakowice do realizacji zadania własnego powiatu polegającego na 
prowadzeniu szkoły ponadpodstawowej i podpisanie porozumienia. 
(DRUK NR 455) 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych i 
pozytywnie przez nią zaopiniowany.  

Pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na powierzenie Gminie Włoszakowice do realizacji zadania własnego powiatu 
polegającego na prowadzeniu szkoły ponadpodstawowej i podpisanie porozumienia. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Włoszakowice 
do realizacji zadania własnego  powiatu polegającego na prowadzeniu szkoły 
ponadpodstawowej i podpisaniu porozumienia.     
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Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 

Wojciech Antoniak, Grzegorz Brzeskot, Józef Buszewicz, Halina Florek, Irena 
Grobelna, Rafał Jagodzik, Remigiusz Leciejewski, Karol Lis, Stanisław Kasperski, 
Wiesława Małycha, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Jan Szkudlarczyk, Jan 
Sobczak, Tomasz Szulc, Jolanta Zamiatała 

NIEOBECNI (1)                                                                                                                           
Marcin Barczyk                                                                                                          

Rada Powiatu Leszczyńskiego, jednomyślnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie wyrażenia zgody na powierzenie Gminie Włoszakowice do realizacji zadania 
własnego powiatu polegającego na prowadzeniu szkoły ponadpodstawowej i 
podpisanie porozumienia.  

Projekt uchwały w sprawie dofinansowania doskonalenia zawodowego, ustalenia 
specjalności i form kształcenia oraz maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 
kształcenie nauczycieli w 2024 roku stanowi załącznik numer 7 do protokołu.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 
(DRUK NR 456) 

Projekt uchwały został omówiony na posiedzeniu Komisji Budżetu, Planowania i 
Rozwoju oraz pozytywnie przez nią zaopiniowany. 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Powiatu Marcin Wydmuch. 

Zmiana dotyczy zwiększenia planowanych wydatków powiatu o 2.280.869 zł czyli do 
poziomu 89.814.321,62 zł. Tym samym zwiększeniu ulega planowany deficyt 
budżetowy do kwoty 15.415.503zł. 

Zmiany planowanych wydatków dotyczą m.in: 
1. Wprowadzenia nowych zadań majątkowych, wieloletnich  

a) „Przebudowa drogi powiatowej nr 4772P Lasocice – Święciechowa wraz z 

budową drogi dla rowerów – dokumentacja projektowa”, na kwotę 55.827,24 zł, 

b) „Budowa drogi dla rowerów w ciągu drogi powiatowej nr 4799P Kłoda – Tarnowa 

Łąka – dokumentacja projektowa”, na kwotę 33.441,24 zł, 

c) „Przebudowa drogi powiatowej nr 3930P Nowy Belęcin – Bojanice w zakresie 

budowy ścieżki rowerowej – dokumentacja projektowa”, na kwotę 129.000,00 zł, 

ww. zadania pierwotnie planowane jako jednoroczne w 2023 roku nie zostały 

zrealizowane w całości, co powoduje konieczność zabezpieczenia środków w 

roku 2024. 

2. Zmniejszenia planowanych nakładów finansowych na zadania: 

a) „Budowa ciągu pieszo-rowerowego wraz z budową i doposażeniem 

istniejących przejść dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 4791P na 
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odcinku od ronda w m. Łoniewo do DK 12” o kwotę 1.050.000,00 zł do 

wysokości 5.500.000,00 zł (w tym: środki pochodzące z dofinansowania – 

977.533,17 zł , środki własne 72.466,83 zł), 

b) „Przebudowa drogi powiatowej nr 4777P w m. Gronówko” o kwotę 

1.195.299,97 zł do wysokości 4.400.000,00 zł (w tym: środki pochodzące z 

dofinansowania 626.009,32 zł, środki własne 569.290,65 zł),  

Zmniejszenia nakładów wynika z oszczędności po rozstrzygnięciach 

przetargowych. 

3. Zwiększenia planowanych nakładów finansowych, na zadania majątkowe, 

wieloletnie: 

a) „Przebudowa drogi powiatowej nr 4801P Dąbcze – Maruszewo – przebudowa 

jezdni wraz z przebudową przejścia dla pieszych oraz budową chodnika w 

ciągu drogi powiatowej nr 4801P w m. Maruszewo” o kwotę 990.198,32 zł do 

wysokości 1.838.360,72 zł (w tym: zmniejszenie środków z dofinansowania o 

kwotę 119.801,68 zł  oraz zwiększenie środków własnych o kwotę 

1.110.000,00 zł), 

b) „Kontynuacja przebudowy drogi powiatowej nr 3898P w m. Wojnowice od 

przepustu na kanale Obry w kierunku granicy z powiatem kościańskim” o 

kwotę 1.640.000,00 zł do wysokości 3.700.000,00 zł. 

Zwiększenia planowanych nakładów finansowych na ww. zadnia wynika z 

konieczności dostosowania wartości zadań do najkorzystniejszych ofert 

przetargowych. 

4. Wprowadzenia nowego zadania majątkowego, jednorocznego „Zwrot części 

dotacji przekazanych w roku 2023 na przebudowę dróg powiatowych” na łączną 

kwotę 1.723.344,17 zł w związku z koniecznością dokonania zwrotów 

niewykorzystanego dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w 

wyniku powstałych oszczędności po rozstrzygnięciach przetargowych. 

5. Zwiększenia planowanych nakładów finansowych na zadanie majątkowe 

wieloletnie pn. „Budowa systemu odprowadzania wód opadowych oraz 

rekonstrukcja elewacji w ramach zadania: Osuszenie i renowacja części murów 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego im. Fr. Ratajczaka w Rydzynie” 

o kwotę 36.000,00 zł do wysokości 56.000,00 zł, ze względu na konieczność 

wykonania dokumentacji technicznej dotyczącej osuszenia i renowacji części 

murów. 

6. Wprowadzenie planu wydatków na kwotę 12.357,00 zł w związku z 

niewykorzystaniem w roku 2023 środków pochodzących z Funduszu Pomocy na 

wsparcie jednostek samorządu terytorialnego w realizacji dodatkowych zadań 

oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i 

uczniami będącymi obywatelami Ukrainy 

7. Zmniejszenia planu rezerwy celowej  na zadania z zakresu oświaty i edukacyjnej 

opieki wychowawczej – na odprawy emerytalne i urlopy dla poratowania zdrowia 

o kwotę 24.825,00 zł, do wysokości 275.175,00 zł. 

8. Przeniesienia między jednostkami organizacyjnymi środków na dokształcanie                               

i doskonalenie nauczycieli z planu Starostwa Powiatowego do planu: 

a) Zespołu Szkół Specjalnych w Górznie – kwota 15.566,00 zł, 

b) Specjalnego Ośrodka Szkolno - Wychowawczego w Rydzynie – kwota 
57.182,00 zł i dział 854, rozdz. 85446 § 4700 – kwota 12.558,00 zł, 
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c) Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Rydzynie - kwota 
4.000,00 zł. 

9. Wycofanie planu wydatków na Fundusz Emerytur Pomostowych w Specjalnym 
Ośrodku Szkolno – Wychowawczym w Rydzynie, w związku z decyzją o 
zaprzestaniu opłacania składek. 

10.  Zwiększenia przychodów z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę 2.280.869,00 
zł do  wysokości 7.616.297,47 zł.  

11.  Przeniesień zgodnie z wnioskami dysponentów. 

 

Głos zabrał radny Karol Neumann, który zapytał o zwrot dofinansowania przebudowy 
drogi powiatowej Maruszewo-Dąbcze. Radny poprosił aby doprecyzować informację 
co było przyczyną tańszego przetargu na to zadanie.  Radny zapytał czy wynikało to z 
tego, że odjęto jakieś zadanie lub zmniejszono zakres wykonania inwestycji. 

 

Skarbnik Powiatu Marcin Wydmuch odpowiedział, że przetarg dotyczył dwóch części 
tj. przebudowy przejścia dla pieszych, na które powiat otrzymał dofinansowanie i 
drugiej części tj. przebudowy drogi.  Firma wykonawcza Drogi i Ulice złożyła dwie 
oferty. Oferta na przejście dla pieszych została już wybrana i podpisano umowę, 
natomiast umowa na drugi etap inwestycji zostanie podpisana po zmianie uchwały 
budżetowej. Koszty w ofertach na to zadanie zostały tak ułożone, że przejście dla 
pieszych jest tańsze, w tym zakresie, który został określony w specyfikacji. Natomiast 
inwestycja drogowa, w tym dalszym odcinku jest droższa. Kwota, która była pierwotnie 
zabezpieczona w budżecie to 500 tys. zł na oba zadania. 

Kosztorysy w ramach tego zadania tak się ułożyły, że kwota z jednej części tj. 
119.801,68 zł będzie zwrócona do wojewody. Przejście było dofinansowanie ze 
środków Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. 

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 

Wojciech Antoniak, Grzegorz Brzeskot, Józef Buszewicz, Halina Florek, Irena 
Grobelna, Rafał Jagodzik, Remigiusz Leciejewski, Karol Lis, Stanisław Kasperski, 
Wiesława Małycha, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Jan Szkudlarczyk, Jan 
Sobczak, Tomasz Szulc, Jolanta Zamiatała 

NIEOBECNI (1)                                                                                                                           
Marcin Barczyk                                                                                                          
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Rada Powiatu Leszczyńskiego, jednomyślnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok stanowi 
załącznik numer 8 do protokołu.   

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Leszczyńskiego na lata 2024-2029. (DRUK NR 457) 

Projekt uchwały został omówiony szczegółowo na posiedzeniu Komisji Budżetu, 
Planowania i Rozwoju i pozytywnie przez nią zaopiniowany. 

Projekt uchwały omówił Skarbnik Powiatu Marcin Wydmuch.  

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą: 
1. Wprowadzenia nowych zadań majątkowych, wieloletnich pn. 
a) "Przebudowa drogi powiatowej nr 4772P Lasocice - Święciechowa wraz z budową 
drogi dla rowerów - dokumentacja projektowa", 
b) "Budowa drogi dla rowerów w ciągu drogi powiatowej nr 4799P Kłoda - Tarnowa 
Łąka - dokumentacja projektowa",  
c) "Przebudowa drogi powiatowej nr 3930P Nowy Belęcin - Bojanice w zakresie 
budowy ścieżki rowerowej - dokumentacja projektowa",  
ww. zadania pierwotnie zaplanowane jako jednoroczne na 2023 rok, nie zostały 
zrealizowane w całości, co powoduje konieczność zabezpieczenia środków na rok 
2024.  
2. Zwiększenia planowanych łącznych nakładów finansowych, nakładów finansowych 
na rok 2024 oraz limitu zobowiązań na zadania: 
a) "Przebudowa drogi powiatowej nr 4801P Dąbcze - Maruszewo przebudowa jezdni 
wraz z przebudową przejścia dla pieszych oraz budową chodnika w ciągu drogi 
powiatowej nr 4801P w m. Maruszewo" o kwotę 990.198,32 zł do wysokości 
1.838.360,72 zł. 
b) "Kontynuacja przebudowy drogi powiatowej nr 3898P w m. Wojnowice od przepustu 
na kanale Obry w kierunku granicy z powiatem kościańskim" o kwotę 1.640.000,00 zł 
do wysokości 3.700.000,00 zł. 
3. Zmniejszenia planowanych łącznych nakładów finansowych, nakładów finansowych 
na 2024 rok oraz limitu zobowiązań na zadania: 
a) "Budowa ciągu pieszo - rowerowego wraz z budową i doposażeniem istniejących 
przejść dla pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 4791P na odcinku od ronda w m. 
Łoniewo do DK12" o kwotę 1.050.000,00 zł do wysokości 5.500.000,00 zł, 
b) "Przebudowa drogi powiatowej nr 4777P w m. Gronówko" o kwotę 1.195.299,97 zł 
do wysokości 4.448.585,00 zł łącznych nakładów finansowych oraz 4.400.000,00 zł 
planowanych nakładów na 2024 oraz limitu zobowiązań, 
c) "Budowa systemu odprowadzania wód opadowych oraz rekonstrukcja elewacji w 
ramach zadania: Osuszenie i renowacja części murów Specjalnego Ośrodka Szkolno-
Wychowawczego im. Fr. Ratajczaka w Rydzynie" o kwotę 36.000,00 zł do wysokości 
2.263.985,00 zł łącznych nakładów finansowych oraz 56.000,00 zł planowanych 
nakładów na 2024 oraz 2.276.000,00 zł limitu zobowiązań. 
4. Zwiększenia planowanych wydatków, w tym wydatków majątkowych w roku 2024 o 
kwotę odpowiednio 2.280.869,00 zł i 2.362.511,00 do wysokości odpowiednio 
89.814.321,62 zł oraz 33.995.552,72 zł, skutkujące zmianą wyniku finansowego, 
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zwiększeniem przychodów, nadwyżki budżetowej do kwoty 15.476.759,84 zł, w tym 
na pokrycie deficytu budżetu do kwoty 15.415.503,00 zł. 
5. Zmniejszenia planowanych wydatków, w tym wydatków majątkowych w roku 2025 
o kwotę 2.280.869,00 zł do wysokości odpowiednio 70.546.961,36 zł oraz 
13.531.446,77 zł, skutkujące zmianą wyniku finansowego, zmniejszeniem 
przychodów, nadwyżki budżetowej, w tym  na pokrycie deficytu budżetu o kwotę 
2.280.869,00 zł. 
Zmniejszenie planowanych wydatków majątkowych w roku 2025 ma charakter 
tymczasowy w związku z koniecznością wykazania źródła finansowania zwiększonych 
wydatków w roku 2024. Poziom wydatków zostanie przywrócony po udokumentowaniu 
wyniku finansowego za rok 2023. 
 
Pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Leszczyńskiego na lata 2024-2029. 

Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Leszczyńskiego na lata 2024-2029. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (16) 

Wojciech Antoniak, Grzegorz Brzeskot, Józef Buszewicz, Halina Florek, Irena 
Grobelna, Rafał Jagodzik, Remigiusz Leciejewski, Karol Lis, Stanisław Kasperski, 
Wiesława Małycha, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Jan Szkudlarczyk, Jan 
Sobczak, Tomasz Szulc, Jolanta Zamiatała 

NIEOBECNI (1)                                                                                                                           
Marcin Barczyk                                                                                                          

Rada Powiatu Leszczyńskiego, jednomyślnie 16 głosami „za” podjęła uchwałę w 
sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Leszczyńskiego na lata 
2024-2029.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Leszczyńskiego na lata 2024-2029 stanowi załącznik numer 9 do protokołu. 
 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 

Interpelację złożył radny Stanisław Kasperski.  

Interpelacja dotyczy drogi powiatowej nr 475 P od Wijewa do Potrzebowa i dalej do 

granicy Województwa Wielkopolskiego kierunek Sława, która otrzymała 

dofinansowanie z Polskiego Ładu.  
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Radny zapytał czy w związku ze zmianą koncepcji z „Zaprojektuj i wybuduj” na 

wykonanie projektu i ogłoszenie projektu istnieje zagrożenie utraty dofinansowania. 

Ponadto radny zapytał w interpelacji : 

-  na jakim etapie jest projekt budowalny tej drogi i jaki jest końcowy zakres prac, 

- na jaki etapie jest opracowanie Karty Informacyjnej inwestycji oraz jaki jest termin 

wyłonienia wykonawcy tej inwestycji zgodnie z wytycznymi Rządowego Funduszu 

Polski Ład. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

Głos zabrał radny Jan Sobczak, który zapytał Kierownika Zarządu Dróg Powiatowych 

o drogę powiatową od Pawłowic w kierunku Dobramyśli. Wielu mieszkańców zwraca 

się do radnego z zapytaniem, dlaczego na tej drodze nie ma namalowanych bocznych 

pasów oddzielających drogę od ścieżki. Droga ta zlewa się ze ścieżką, stwarzając 

niebezpieczeństwo dla uczestników ruchu drogowego. Radny zapytał czy byłaby 

możliwość domalowania pasów na tym odcinku drogi.  

Głos zabrał radny Tomasz Szulc, który zwrócił się do Kierownika Zarządu Dróg 

Powiatowych, z prośbą o podcięcie gałęzi i krzaków na drodze powiatowej Tworzanki-

Lasotki.  

Głos zabrał radny Karol Neumann, który zapytał czy drzewa znajdujące się wzdłuż 

drogi powiatowej Osieczna - Goniembice nie są zbyt gęsto posadzone i czy w okresie 

wiosennym będzie prowadzona przycinka lub wycinka tych drzew.  

Radny Karol Neumann zapytał także, o drogę powiatową w Kąkolewie przy ulicy 

Rydzyńskiej. Studzienki kanalizacji sanitarnej na tej ulicy w mniejszym lub większym 

stopniu są uszkodzone. Mieszkańcy zgłaszają, że dwie z nich w pobliżu drogi krajowej 

nr 12 są w katastrofalnym staniem i mogą ulec zapadnięciu. Radny zwrócił się z 

pytaniem do Kierownika Zarządu Dróg Powiatowych czy są prowadzone prace 

związane z przeglądem stanu technicznego tych studzienek i czy jest znana 

ewentualna data ich naprawy. 

Radny Karol Lis zabierając głos zapytał o krzyżówkę drogi powiatowej z Goniembic do 

Osiecznej w kierunku Gronówka. Radny zwrócił uwagę na słabo oznakowaną ścieżkę 

rowerową. Często samochody wjeżdżają na ścieżkę rowerową stwarzając zagrożenie 

dla uczestników ruchu. Radny zapytał czy byłaby możliwość zamontowania jakiejś 

barierki lub innego rozwiązania, które poprawiłoby bezpieczeństwo na tym odcinku.    

Głos zabrał radny Wojciech Antoniak w sprawie odcinka drogi Osieczna – Goniembice, 

który uległ zapadnięciu. Radny odpowiedział, że zdaje sobie sprawę z powagi sytuacji 

i rozwiązanie tego tematu może okazać się długotrwałe. Jednakże radny zwrócił się 

do Zarządu Powiatu z prośbą, aby w miarę możliwości wypracować jakieś rozwiązanie, 

które ułatwi mieszkańcom dojazd. Radny zasugerował, aby rozważyć każdy wariant, 

być może dobrym pomysłem byłoby ułożenie bypassu albo płyt tak, aby cały odcinek 

drogi nie musiał pozostawać zamknięty. 

Głos zabrał zastępca Kierownika Zarządu Dróg Powiatowych Jarosław Dokurno, który 

odpowiedział, że wskazana droga przez radnego Jana Sobczaka ma wymalowany pas 
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środkowy rozgraniczający dwa pasy ruchu drogowego, jest to prosty odcinek drogi nie 

posiadający żadnych gwałtownych zakrętów i niebezpieczeństw drogowych, więc nie 

ma podstaw ku temu aby namalować dodatkowe pasy boczne, jednakże pracownicy 

Zarządu Dróg Powiatowych przyjrzą się zgłoszonej uwadze i rozważą możliwość 

zwiększenia bezpieczeństwa na tym odcinku drogi.   

Kierownik ponadto zaznaczył, że Zarząd Dróg Powiatowych cały czas ma na uwadze 

drogę powiatową Tworzanki-Lasotki. W okresie wiosennym, gdy tylko będzie taka 

możliwość pracownicy Zarządu Dróg przytną gałęzie krzewów.  

Odpowiadając radnemu Karolowi Neumannowi Kierownik odpowiedział, że drzewa 

zostały nasadzone zgodnie z decyzją otrzymaną od wydziału ochrony środowiska i jest 

to blisko 900 drzew. Ponadto kierownik zaznaczył, że pracownicy Zarządu Dróg 

przyjrzą się studzienkom na ulicy Rydzyńskiej w Kąkolewie, bo nie dotarły żadne 

informacje do Zarządu Dróg by coś było z nimi nie tak.  

Ponadto Kierownik zaznaczył, że w chwili obecnej trwają rozmowy z wykonawcą drogi 

Osieczna-Goniembice, w celu znalezienia najkorzystniejszego rozwiązania zaistniałej 

sytuacji dla użytkowników tej drogi. Teren na którym wystąpiło załamanie jest terenem 

torfowym przy którym znajdują się podjazdy i zjazdy, dlatego ułożenie bypassu w tym 

miejscu jest niemożliwe. Jednak Kierownik zapewnił, że razem z wykonawcą Zarząd 

Dróg Powiatowych będzie starał się wypracować najkorzystniejsze rozwiązanie dla 

mieszkańców i użytkowników drogi. 

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

12. Zakończenie obrad.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował 
radnym oraz pozostałym członkom za uczestnictwo i o godz. 1346  zakończył obrady 
LXXVIII Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego. 

                                                                                  Przewodniczący 
                    Rady Powiatu Leszczyńskiego 

                                  Jan Szkudlarczyk  

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Marta Kowal 


